

各地距离温州的时间

Time to Wenzhou from Various Places



温州大学

About Wenzhou University

温州大学坐落在国家历史文化名城、改革开放先行区——浙江温州。七十多万温州华侨遍布全球，赋予了这座城市天然的包容气质与全球视野。作为浙南、闽北、赣东地区唯一的综合性大学，浙江省重点建设高校，学校以“求学问道、敢为人先”为校训，与“千年商港、民营经济之都”同频共振，书写创新开放的教育篇章。

学校综合实力稳步攀升。2026年泰晤士高等教育排名位列中国大陆第60-70位，U.S.News 全球大学综合排名中国大陆第87位，QS排名居中国大陆第105位。学科门类齐全，涵盖经济学、法学、教育学、文学、历史学、理学、工学、医学、管理学、艺术学、交叉学科等十一大门类，拥有55个本科专业，40个硕士项目，3个博士项目，化学、材料科学、工程学、计算机科学、环境科学与生态学5个学科进入ESI全球前1%。

自1997年获留学生招生资格以来，秉持“得天下英才而育之，培养世界温州通；融温大英才于全球，赋能温州通世界”的育人宗旨，致力于培养知华友华、学贯中西的国际化人才。已累计培养来自全球各地的国际学生13000余名，目前在校国际学生近1000人，生源遍及70余个国家。2014年，学校获教育部来华留学学生奖学金资格高校，2025年，学校获得来华留学高等教育质量认证B级（初次认证最高级）。

学校深耕创新创业教育、华侨教育与教师教育三大特色领域，与行业龙头企业共建实习实践基地，为国际学生链接中国职场、接轨全球发展提供专业支撑。学校与印尼青山集团、意大利锡耶纳大学共建2所“丝路学院”，连续举办“一带一路丝路文化节”“感知中国”“温大东YOU记”等活动，为国际学生搭建起广阔的人文交流与实践平台。欢迎有志青年报名温大！

Wenzhou University is located in Wenzhou, Zhejiang Province—a nationally renowned historical and cultural city and a pioneering region of China's reform and opening-up. With over 700,000 Wenzhouese emigrants spread across the world, the city is endowed with a natural spirit of inclusiveness and a global outlook. As the only comprehensive university in southern Zhejiang, northern Fujian, and eastern Jiangxi, and a key university in Zhejiang Province, Wenzhou University upholds the motto "Seek truth from facts and dare to be the first." Resonating with the "millennium-old commercial port and capital of the private economy," the university is writing a new chapter of innovation and openness in education.

The university's comprehensive strength has been steadily improving. In the 2025 Times Higher Education Rankings, it ranked 60th-70th in Chinese mainland, 41st in the comprehensive ranking of global universities in Chinese mainland, and 54th in the QS World University Rankings in Chinese mainland. The university offers 55 undergraduate, 40 master and 3 doctoral programs in 22 colleges and schools, covering 11 disciplines such as arts, science, engineering, law, education, economics, history, management and fine arts. Five disciplines—Chemistry, Materials Science, Engineering, Computer Science, and Environmental Science & Ecology—have entered the top 1% of the ESI global rankings.

Since being authorized to enroll international students in 1997, the university has adhered to its educational philosophy: "Attract outstanding talents from around the world to cultivate global Wenzhou experts; integrate Wenzhou University's talents into the world to empower Wenzhou's global connections." It is committed to nurturing internationally-minded individuals who understand and are friendly to China and are well-versed in both Chinese and Western cultures. To date, the university has trained over 13,000 international students from all over the world, with nearly 1,000 currently enrolled, representing more than 70 countries. In 2014, the university was approved by the Ministry of Education as a host institution for the Chinese Government Scholarship. In 2025, it received a B-level certification (the highest level for initial certification) in the Quality Certification for International Student Education.

The university focuses on three distinctive areas: innovation and entrepreneurship education, overseas Chinese education, and teacher education. It has established internship and practice bases with leading industry enterprises, providing international students with professional support to connect with the Chinese job market and integrate into global development. The university has co-established two "Silk Road Institutes" with Tsingshan Group (Indonesia) and the University of Siena (Italy). It also regularly organizes cultural activities such as the "Belt and Road Silk Road Culture Festival," "Experience China," and "WZU East Journey," offering international students a broad platform for cultural exchange and practice.1

Ambitious young people are welcome to apply to Wenzhou University!

Immersive Cultural Experience



招生项目

Admission Programs

学院 Schools & Colleges	本科 Bachelor	CSCA Subjects Required
School of Business	• International Economics and Trade • Business Administration	• Math • Math
College of Education	• Applied Psychology	• Math
School of Humanities		
School of Foreign Studies	• Translation • Japanese • English	• Math • Math • Math
College of Chemistry & Material Engineering	• Material Science and Engineering • Chemistry	• Math, Chemistry • Math, Chemistry
College of Life & Environmental Science	• Biotechnology	• Math
College of Mechanical and Electrical Engineering	• Mechanical Engineering	• Math, Physics
College of Electrical and Electronic Engineering	• Electrical Engineering and Automation • Electronic Information Science and Technology	• Math, Physics
College of Computer Science and Artificial Intelligence	• Computer Science and Technology	• Math, Physics
College of Civil Engineering and Architecture	• Civil Engineering	• Math
School of Music		• Math
College of Fine Arts and Design	• Calligraphy (Chinese)	• Humanities Chinese, Math
College of International Education	• Chinese Language and Literature (Chinese)	• Math
Overseas Chinese College		

硕士 Master	博士 Doctoral
• Applied Economics	
• Applied Psychology • Modern Educational Technology	
• Chinese Language and Literature (Chinese)	
• English Teaching • Translation	
• Material Science and Engineering	• Chemistry
• Biology • Resources and Environment	
• Mechanical Engineering (Chinese)	
• Eletrical Engineering	
• Computer Science and Technology	
• Civil and Hydraulic Engineering	
• International Chinese Language Education (Chinese)	
Overseas Chinese Studies (Chinese) Track: • History of Overseas Chinese • Chinese Language Education • Chinese Merchant Economy • Protection of Overseas Chinese Interests	

备注：计算机科学与技术专业申请者须自备笔记本电脑；
Note: Applicants to the Computer Science and Technology program must provide their own laptop.

申请资格

Eligibility



一、基本条件 Basic Requirements 二、学历要求 Educational Requirements 三、语言要求 Language Requirements

一、基本条件 Basic Requirements
非中国籍且身体健康
Non-Chinese citizen with a valid passport; Healthy.
年满18岁或以上。18岁以下的申请人请提交监护证书。
Age of 18 or above. For applicants under 18, please submit the certificate of Guardianship.

二、学历要求 Educational Requirements
申请本科专业者：须具有高中学历
Applicants for bachelor's degree must have a high school certificate.
申请硕士专业者：须具有学士学位
Applicants for master's degree must have a bachelor's degree certificate.
申请博士专业者：须具有硕士学位
Applicants for doctoral degree must have a master's degree certificate.

三、语言要求 Language Requirements
英文授课项目申请者需英语水平良好。母语非英语申请者需提供托福 (>70) / 雅思 (>6) / 多邻国 (>105) 或其他英语水平成绩证明
English-taught programs: Non-native English / TOEFL (>70) / IELTS (>6) / Duolingo (>105) Duolingo report or other proof of English proficiency.
中文授课项目申请者需提供汉语水平考试 (HSK) 4级以上证明。
Chinese-taught programs: HSK 4 or higher is required.

四、来华留学本科入学学业水平测试 (CSCA) 成绩要求 Academic Proficiency Test for International Undergraduate Programs in China (CSCA) 考试安排通过官方网站 (www.csc.cn) 发布，请关注。各专业对应的考试科目及试卷语种请查看招生项目目录。The timetable and arrangements will be announced through the official website (www.csc.cn). For the examination subjects to each major, please refer to the directory of admitted majors.

申请材料

Required Documents



一、护照
Photocopy of passport

二、最高学历证明和成绩单(非中英文证书需附上中文或英文翻译件)
Graduation certificate and official transcript of highest education.(Certificates and transcripts should be in Chinese or English. If not, they should be translated into Chinese or English and be notarized.)

三、来华留学本科入学学业水平测试 (CSCA) 成绩单 (本科项目申请者)
Transcript of China Scholastic Competency Assessment (CSCA) (For Undergraduate Program Applicants)

四、当前在中国境内的申请人需补充提交“居留许可”及原就读学校的“在校表现说明”
Applicants currently in China should provide a photocopy of the Resident Permit and a performance statement issued by the previous school if applicable.

五、学习计划和两封推荐信 (申请硕士必须提交)
For applicants of postgraduate degree programs, please provide a study plan and two recommendation letters.

六、近六个月体检报告 (按学校提供模板)
Health report within six months. (Please refer to the school website for the sample)

七、近六个月内开具的无犯罪记录证明
Non-criminal Report issued within six months.

八、近六个月银行存款证明(非本人账户需提供签字版资助证明)
Bank statement within six months (if the bank account holder is others, submit signed sponsorship letter)

九、5分钟以内的视频介绍 (英文或中文)
A self-introduction video in English or Chinese within 5 minutes

奖学金类别 Scholarship type	资助单位 Sponsoring Institution	申请对象 Applicant	奖学金内容 Coverage/Content	申请方式 How to apply
中国政府奖学金 Chinese Government Scholarship	中国教育部国家留学基金管理委员会 China Scholarship Council	硕士项目、博士项目新生 Freshmen of master and doctoral programs China Scholarship Council	学费、生活费、住宿费、保险费 tuition, living allowance, accommodation fee and insurance fee	http://www.Campuschina.org
国际中文教师奖学金 International Chinese Language Teachers Scholarship	中国教育部中外语言交流合作中心 Center for Language Education and Cooperation	语言生 Non-degree Students		http://cis.chinese.cn
温州大学国际生入学奖学金 Wenzhou University Freshman Scholarship	温州大学 Wenzhou University	本、硕、博项目新生 Freshmen of degree programs	A类:入学当年学费 B类:本科: 6000元硕博: 8000元 I.Type A: Equivalent to tuition (Enrollment year) II.Type B:RMB 6,000 for undergraduate program applicant;RMB 8,000 for master and doctoral program applicant	http://study.wzu.edu.cn
浙江省政府奖学金 Zhejiang Provincial Government Scholarship	浙江省政府 Zhejiang Provincial Government	非新生学历生 Non-freshmen of degree programs	根据相关文件政策发放奖学金 Awarded in accordance with relevant policies and regulations	根据学校通知 Apply per the university's notification
温州大学国际学生学业奖学金 Wenzhou University International Student Academic Scholarship	温州大学 Wenzhou University			

备注:温州大学国际生入学奖学金将于新生到校成功报到注册后发放
Note:The Wenzhou University Freshman Scholarship will be disbursed after the students successfully complete the registration on campus.

费用
Fees

Programs	本科生 Bachelor	硕士研究生 Master	博士研究生 PhD.	语言生 Language Student
学费标准 tuition	文史哲类 Liberal Arts 中文授课:16000RMB 英文授课:18000RMB	文史哲类 Liberal Arts 中文授课:20000RMB 英文授课:22000RMB	文史哲类 Liberal Arts 中文授课:23000RMB 英文授课:25000RMB	一学期One semester: 9000RMB 一学年One year: 16000RMB
	理工科类 Science and Engineering 中文授课:18000RMB 英文授课:20000RMB	理工科类 Science and Engineering 中文授课:22000RMB 英文授课:24000RMB	理工科类 Science and Engineering 中文授课:25000RMB 英文授课:27000RMB	
	艺术和体育类 Art and Sports 中文授课:20000RMB 英文授课:22000RMB	艺术和体育类 Art and Sports 中文授课:24000RMB 英文授课:26000RMB	艺术和体育类 Art and Sports 中文授课:30000RMB 英文授课:30000RMB	
申请费 Application Fee	学历生项目 Degree programs RMB 800 per person; 语言生 Non-degree programs RMB 400 per person.			
住宿费 Accommodation Fee	三人间 Triple room:RMB 2,900 per year			
其他 Others	体检费 Physical Examination—Around RMB 400 per person 保险费 Insurance Fee—Around RMB 800 per person 居留许可 Residence Permit—Around RMB 800 per person			

备注: 1、汉语言文学本科专业学费标准为18000元/生·学年; 2、申请费不予退还。
Note: 1、The tuition standard for the undergraduate program in Chinese Language and Literature remains unchanged at 18,000 RMB per student per academic year.
2、The application fee is non-refundable.



Facebook



Instagram



Wechat

敢为人先 求學問是

王蒙題

温州大学国际学生 招生指南

Admission Guide for International Students
Wenzhou University

2026

申请流程 Application Procedure

- 访问下列网站查看申请资格及所需材料
Visit the following website for the Entry Requirements and Application Materials required
- Visit the following website for the Entry Requirements and Application Materials required
①https://www.wzu.edu.cn/en/Study/float_ad.htm ②<https://cic.wzu.edu.cn/>
- 通过下列方式在线申请
Use the link or scan the QR code to apply online: <http://study.wzu.edu.cn>
- 申请时间 Application Time
3月1日-6月30日 1st March - 30th June



Online Application

联系方式 Contact Us

- ✉ 邮箱 Email: admission@wzu.edu.cn
- ☎ 电话 Tel: +86-577-86680971
- 🌐 网站 Website: ① https://www.wzu.edu.cn/en/Study/float_ad.htm ② <https://cic.wzu.edu.cn/>
- 📍 浙江省温州市茶山高教园区温州大学北校区国际教育学院314办公室
Address: Room 314, Building 3, North campus, Wenzhou University, chashan University Town, wenzhou city Zhejiang Province, china 325035